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XXXVII Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 24 kwietnia 2013 roku w sali konferencyjnej Urzędu 

Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz. 1300, a zakończono o godz. 1545.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski dokonał otwarcia XXXVII Sesji. Serdecznie 

powitał wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych gości.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustalonego składu stanowi 

quorum, przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje i uchwały. W chwili rozpoczęcia 

posiedzenia nieobecny byli: Eugeniusz Chomik, Eugeniusz Dembek, Ryszard Kabat, Robert Zbysław, Jolanta 

Michalewska, Elżbieta Prasek, Roman Przybyła.  

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski wyznaczył Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Iławie – Edwarda Bojko do liczenia głosów podczas XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Iławie.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu  
 
 

Lista obecności kierowników wydziałów, jednostek organizacyjnych  
stanowi załącznik nr 2 do protokołu  

 
 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski zabrał głos w sprawie porządku obrad. 

Zaproponował wprowadzenie następujących zmian w stosunku do porządku, który został przekazany wraz  

z zaproszeniami: 

* dodanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci i granic obwodów publicznych szkół podstawowych 
i gimnazjów na terenie miasta Iławy, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Iława, 
 
* dodanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości I porządku na 

terenie miasta Iławy.  
 

Powyższe propozycje zmian do porządku obrad poddano pod głosowanie jawne.  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o dodanie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci i 

granic obwodów publicznych szkół podstawowych i gimnazjów na terenie miasta Iławy, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Miejska Iława został przyjęty pozytywnie „jednogłośnie”.  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o dodanie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości I porządku na terenie miasta Iławy został 

przyjęty pozytywnie „jednogłośnie”.  

 

Przedstawiony przez Przewodniczącego Rady Miejskiej porządek obrad XXXVII Sesji Rady Miejskiej z uwzględnieniem 

powyższych zmian, w obecności 14 radnych został przyjęty pozytywnie „jednogłośnie” w następującym brzmieniu:  

 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji 
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4. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława na rok 2013 

5. Informacja na temat aktualnego bezrobocia na terenie miasta Iławy oraz form przeciwdziałania jemu. 

6. Informacja na temat zaopatrzenia mieszkańców miasta w ciepło i ciepłą wodę oraz perspektyw rozbudowy sieci 

ciepłowniczej 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2013-2016   

b. zmian w budżecie miasta na 2013 rok 

c. odstąpienia od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty  

d. zbycia prawa własności nieruchomości przy ul. Ziemowita 

e. ustalenia planu sieci i granic obwodów publicznych szkół podstawowych i gimnazjów na terenie miasta 

Iławy, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Iława 

f. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości I porządku na terenie 

miasta Iławy.  

8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

9. Interpelacje i zapytania radnych 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

11. Wnioski mieszkańców Iławy 

12. Komunikaty i oświadczenia 

13. Zamknięcie obrad XXXVII Sesji 

 

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski o godzinie 1300 otworzył XXXVII Sesję Rady Miejskiej  

w Iławie i przewodniczył jej obradom. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co 

stanowi quorum dla podejmowania prawomocnych decyzji i wniosków. 

 

Ad.2. Ustalenie porządku posiedzenia  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski po przyjęciu porządku w powyższym brzmieniu - 

przystąpił do jego realizacji. 

 

Niżej zaprezentowana karta opinii z poszczególnych posiedzeń komisji w miesiącu kwietniu jest informacją 

dotyczącą zaopiniowania każdego materiału sesyjnego oraz projektu uchwały.  

 

Szczegółowa karta opinii głosowań poszczególnych materiałów oraz projektów uchwał  
z posiedzeń stałych komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 
ZMIANA QUORUM – DO OBRAD PRZYSTĄPIŁ RADNY EUGENIUSZ DEMBEK ORAZ ROMAN PRZYBYŁA. AKTUALNIE W POSIEDZENIU 

UCZESTNICZY 16 RADNYCH. 

 
 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski przekazał informację, że w Biuletynie Informacji 

Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokół z XXXVI Sesji Rady Miejskiej  
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w Iławie. Do chwili rozpoczęcia dzisiejszych obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do powyższego protokołu, w związku  

z czym protokół XXXVI uznano za przyjęty.   

 

 ZMIANA QUORUM – DO OBRAD PRZYSTĄPIŁA RADNA ELŻBIETA PRASEK.  AKTUALNIE W POSIEDZENIU UCZESTNICZY 17 

RADNYCH. 

 

Ad.4. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława na rok 2013 

 

Na wstępie głos zabrał Burmistrz Miasta Iława – Włodzimierz Ptasznik. Podsumował informację, która była 

omawiana podczas wszystkich stałych posiedzeń komisji. Szczególną uwagę zwrócił na to, że dodatkowe zadania nie 

zawsze podparte są funduszami unijnymi, wspierane są one z budżetu miasta. Powiedział, że na pomoc społeczną 

przeznaczone jest ok. 30 mln zł, z czego ok. 30-40 % pochodzi z budżetu miasta, pozostałą kwotę stanowią środki 

przeznaczone przez państwo na dane działania. Ponadto powiedział, że realizacja nowych zadań dotyczy: 

 zatrudnienia nowych asystentów rodziny,  

 tworzenia warunków do działania rodzin wspierających.  

Dodał, że kolejne zagadnienia dotyczyły: 

 współfinansowania pobytu dziecka w pieczy zastępczej,  

 zapewnienia dostępu do specjalistycznego poradnictwa,  

 zatrudnienia wspieranego (np. prace interwencyjne),  

 zabezpieczenia przez Gminę Miejską Iława większych środków finansowych na pokrycie kosztów pobytu 

mieszkańców Iławy w domach pomocy społecznej – wydłuża się długość życia, stąd większe potrzeby, nie tylko 

w Iławie, ale w całej Polsce,  

 rozważenia możliwości utworzenia mieszkania chronionego,  

 miejsc noclegowych dla osób bezdomnych, 

 zapewnienie lokalu mieszkalnego itd.  

Burmistrz Miasta Iława – Włodzimierz Ptasznik dodał również, że Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej walczy  

o środki unijne, a celem pozyskania tych środków jest m.in. poprawa warunków życia tych osób, które tego oczekują. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski powiedział, że przedmiotowa informacja była 

prezentowana na wszystkich posiedzeniach komisji, poprosił o zaprezentowanie opinii komisji. Przedstawiciele komisji 

przedstawili opinie z poszczególnych posiedzeń: 

INFORMACJE 
KOMISJA PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ 
 

KOMISJA OŚWIATY 

KULTURY SPORTU  
I  TURYSTYKI  

 

KOMISJA ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO BUDŻETU 

I FINANSÓW 
 

OCENA ZASOBÓW POMOCY 

SPOŁECZNEJ DLA GMINY MIEJSKIEJ 

IŁAWA NA ROK 2013 

POZYTYWNE 

ZAOPINIOWANIE 

NINIEJSZEJ INFORMACJI 

POZYTYWNE 

ZAOPINIOWANIE 

NINIEJSZEJ INFORMACJI 

POZYTYWNE 

ZAOPINIOWANIE 

NINIEJSZEJ INFORMACJI 
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W sprawie niniejszej informacji nie podjęto dyskusji, nie wypracowano żadnego wniosku. 

 

Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława na rok 2013 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu  
 

Poddana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej pod głosowanie jawne propozycja pozytywnego zaopiniowania 

informacji na temat oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława na rok 2013, w obecności 17 

radnych została przyjęta pozytywnie „jednogłośnie”.   

 

Treść podejmowanych uchwał została prezentowana podczas obrad za pomocą prezentacji multimedialnej. 

 
Materiały informacyjne wyżej wymienionej prezentacji multimedialnej  

stanowią załącznik nr 6  do niniejszego protokołu  
 

 ZMIANA QUORUM – DO OBRAD PRZYSTĄPIŁA RADNA JOLANTA MICHALEWSKA.  AKTUALNIE W POSIEDZENIU UCZESTNICZY  

18 RADNYCH. 

 

Ad.5. Informacja na temat aktualnego bezrobocia na terenie miasta Iławy oraz form przeciwdziałania jemu 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski powiedział, że przedmiotowa informacja była 

prezentowana na posiedzeniach komisji stałych, za wyjątkiem Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów. 

Przekazano wersję pisemną niniejszej informacji. Następnie poprosił o zaprezentowanie opinii komisji. Przedstawiciele 

komisji przedstawili opinie z poszczególnych posiedzeń: 

INFORMACJE 
KOMISJA PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ 
 

KOMISJA OŚWIATY KULTURY 

SPORTU  
I  TURYSTYKI  

 

KOMISJA ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO 

BUDŻETU 
 I FINANSÓW 

 

INFORMACJA AKTUALNEGO BEZROBOCIA NA 

TERENIE MIASTA IŁAWY ORAZ FORM 

PRZECIWDZIAŁANIA JEMU 

POZYTYWNE 

ZAOPINIOWANIE 

NINIEJSZEJ INFORMACJI 

POZYTYWNE 

ZAOPINIOWANIE 

NINIEJSZEJ INFORMACJI 

INFORMACJA NIE BYŁA 

OPINIOWANA 

 

Informacja na temat aktualnego bezrobocia na terenie miasta Iławy oraz form przeciwdziałania jemu stanowi  
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu  

 

W sprawie niniejszej informacji głos zabrali: 

 

Radny Eugeniusz Dembek zwrócił uwagę na zatrważający stan bezrobocia. Zwrócił się z prośbą, by bardziej 

zaktywizować kierunki kształcenia do możliwości pozyskania miejsc pracy. Za przykład podał zapotrzebowanie 

pracowników do hotelu – zwrócił uwagę, że trzeba było to przewidywać wcześniej, jest już za późno. Powiedział, że nie da 

się gospodarować bez pewnych wizji. Dodał, że trzeba ustalić kierunek rozwoju i na ten kierunek nakierowywać kierunki 

kształcenia od podstaw.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski zabrał głos w przedmiotowej sprawie  

i powiedział, że jeśli szkoły ponadgimnazjalne chcą otworzyć jakiś nowy kierunek, wówczas trzeba uzyskać pozytywne 

opinie Powiatowej Rady do Spraw Zatrudnienia, która stwierdza, że ten kierunek jest perspektywistyczny, poza tym 

poinformował radnego, że są kierunki hotelarskie m.in. w Zespole Szkół im. Konstytucji 3 Maja. Zwrócił uwagę, że problem 

polega na zbyt niskim poziomie języka obcego.  

W przedmiotowej sprawie głos zabrał również Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik, który przekazał 

dodatkowe dane dotyczące bezrobocia. Zaprezentował liczby bezrobotnych z terenu miasta Iława na dzień 31.03.2013r.  

w poszczególnych latach:  

 2001 – 3067 bezrobotnych osób, 

 2002 – 3423, 

 2003 – 3531, 

 2004 – 3021, 

 2005 – 2826, 

 2006 – 2783, 

 w 2008 roku liczba bezrobotnych spadała (1252 osób),  

 ilość bezrobotnych osób wahała się w latach 2008-2013 od 1252 do 1591 osób.  

Ponadto zwrócił uwagę, że liczby te zmieniają się w zależności od sytuacji. Powiedział, że dzięki pozyskanym 

środkom unijnym, przeprowadzane inwestycje – dały ludziom pracę. Dodał, że w tej chwili mamy też mamy pewne 

inwestycje m.in. na kolei, na drodze do Lubawy, Sampławy. Na zakończenie swojej wypowiedzi powiedział, że jak wynika 

z tego sprawozdania widać wyraźnie, że bezrobocie rośnie. Ponadto przekazał jeszcze sytuację dotyczącą liczby ofert 

pracy – o ok. 154 mniej ofert pracy w stosunku do ubiegłego roku. Podsumował również bezrobocie w zależności od 

wykształcenia. Szczegółowe informacje zawarte są w materiale stanowiącym załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Burmistrz Miasta Iławy zwrócił uwagę, że w naszym mieście najwięcej jest bezrobotnych w okresie od 1 do 3 miesięcy 

oraz osób w wieku 25-34 lata – 515 osób w mieście Iława, w całym powiecie – 1655 osób. Następnie omówiono wysokość 

stopy bezrobocia na tle województwa warmińsko – mazurskiego, gdzie w Olsztynie stopa ta wynosi 9,1% (jest wyższa, 

ponieważ zawsze wynosiła w graniach 6-7%), natomiast w Iławie wskaźnik ten wynosi 14,6% i jest mniej więcej na 

poziomie średniej krajowej. Zwrócił uwagę, że sytuacja pod względem bezrobocia najgorzej wygląda m.in. w powiecie 

piskim (34,5%), kętrzyńskim i bartoszyckim. Powiedział, że na podstawie ostatnich danych z Brukseli można wnioskować, 

że w Unii Europejskiej rośnie bezrobocie przede wszystkim wśród ludzi młodych (26,6 mln osób w Unii Europejskiej), 

spadają wydatki na ochronę społeczną, a Europejkom coraz trudniej zdecydować się na posiadanie potomstwa. Nadmienił 

również o umorzeniach w podatkach i innych formach pomocy, które mają przyczynić się do powstania nowych miejsc 

pracy. Dodał, że od wielu lat przygotowywane są grunty pod inwestycje, ubiegamy się o poszerzenie specjalnej strefy 

ekonomicznej, aby te grunty były zachętą dla przedsiębiorców. Poinformował, że bierzemy udział w targach, 

współpracujemy m.in. z Centrum Obsługi Inwestorów, z ambasadami (współpracujemy m.in. z Portugalią, Indiami).   
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Radny Roman Przybyła powiedział, że do tej informacji trzeba jeszcze dodać, że mimo, że w Iławie bezrobocie 

jest coraz większe, to ilość mieszkańców zmniejsza się co kwartał – ubywa o kilka, kilkanaście osób.  

Następnie głos zabrał Radny Jerzy Ewertowski, który powiedział, że sytuacja jest zatrważająca, jeśli chodzi  

o bezrobocie na terenie miasta. Powiedział, że stan bezrobocia na terenie Iławy jest uzależniony od ogólnego stanu 

gospodarczego naszego kraju. Podkreślił, że zatrważające w naszym kraju jest to – a przedstawione dane tego nie 

ujmują, że w tej chwili poza granicami naszego miasta, naszego kraju przebywa ok. 5 tys. młodych Iławian, którzy 

wyruszyli do Unii Europejskiej w poszukiwaniu pracy i w dalszym ciągu zapowiadają, że będą wyjeżdżać. Powiedział, 

proboszczowie parafii pozyskują takie przybliżone informacje podczas tzw. wizyt duszpasterskich. Podkreślił, że gdyby 

doliczyć te 5 tys. osób bezrobocie wzrosłoby do ok. 30%. Ponadto powiedział, że po analizie budżetu naszego miasta 

widzimy, że projekt budżetu na 2012 rok zakładał dochody z tytułu PIT-ów 20,5 mln, a skończyło się na tym (na podstawie 

sprawozdania z wykonania budżetu), że było prawie 2 mln mniej – a jest to wymierny wskaźnik tego, co dzieje się  

w Iławie. Zwrócił uwagę, że jeśli wskaźnik bezrobocia w UE znacząco wzrósł, to być może przyczynili się do tego również 

Iławianie, Polacy, którzy tam wyjeżdżają i zabierają pewne miejsca pracy miejscowej ludności. Powiedział, że zastanawia 

się, czy środki na aktywne formy organizowania nowych miejsc pracy z funduszu pracy – nie lepiej byłoby przekazać UE, 

bo nikt jak Anglicy nie organizują miejsc pracy dla Polaków.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik odniósł się do powyższej wypowiedzi i powiedział, że bardzo 

dużo młodych ludzi wyjeżdża na Wyspy Brytyjskie po to, żeby studiować. Ponadto przekazał informacje dotyczącą 

aktualnego zatrudnienia, inwestycji i miejsc pracy:  

- Grand Hotel Tiffi – 144 etaty,  

- Hotel Port 110 – 30 osób, które uczestniczy w projekcie realizowanym przez Iławską Izbę Gospodarczą, 

obecnie nabywają kwalifikacje  do pracy w hotelarstwie, w czerwcu uzyskają zatrudnienie,  

- Ośrodek Spokojnej Starości w Kamieniu – trwają prace budowlane, planuje się zatrudnienie ok. 10 osób,  

- W planach budowa portu śródlądowego w Iławie, budowa hali – Energetyka Cieplna, budowa Parku 

Handlowego Multishop.  

Ponadto dodał, że na zmniejszenie bezrobocia będą miały wpływ prace sezonowe, budownictwo, gastronomia, Start 

People – Wild Karaś (ok. 75 miejsc pracy - zbiór i przetwórstwo warzyw i owoców), a także przewidywane są aktywne 

formy organizowane przez urząd pracy. Podziękował, że przyznaną kwotę ok. 4,5 mln złotych na początku roku udało się 

powiększyć o środki pozyskane w wyniku projektów i przeznaczyć je głównie dla dwóch grup osób: do 30 roku życia  

i powyżej 50. 

 Radny Jerzy Ewertowski powiedział, że pomimo wszystko w Iławie jest za mało o kilka tysięcy miejsc pracy. 

Ponadto zwrócił uwagę na charakter tego zatrudnienia, gdzie zdecydowana większość zatrudniana jest na tzw. „umowy 

śmieciowe”, które zaniżają dochody do naszego miasta m.in. z wpływów podatku dochodowego od osób fizycznych. 

Powiedział, że ludzie co innego podpisują na umowie, co innego pobierają, co innego liczą w portfelu. Zaproponowano 

podjecie w tym temacie jakiejś debaty.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Wojciech Szymański, który powiedział, że na ten problem należy patrzeć 

wielowątkowo, wieloaspektowo. Podsumował, że analizując wielkość bezrobocia w 2004 roku, powinniśmy również 
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zwrócić uwagę na liczbę mieszkańców miasta. Zwrócił uwagę, że bardzo dobrze, że w stosunku do 2004 bezrobocie 

zmniejszyło się o ok. 50%, ale należy zwrócić uwagę, czy ta zmiana nie jest podyktowana wyjazdem mieszkańców za 

granicę. Ponadto zauważył, że ludzie nie mają kwalifikacji m.in. pod katem znajomości języka obcego (nabór do Hotelu 

Tiffi), a wyjeżdżają za granicę i tam podejmują pracę. Dodał, że wszystkim zależy  na likwidacji tego problemu, ale musimy 

na to patrzeć globalnie i w kwestii zatrudnienia, płac itp. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że jako Urząd Miasta jesteśmy otwarci na 

wszelkiego rodzaju pomysły i bardzo chętnie wprowadzimy to w życie.  

Radna Anna Zakrzewska zaproponowała, żeby postarać się o sprawozdanie – jak w zakładach pracy wygląda 

przekształcenie z umów o pracę na umowy „śmieciowe”. Jak to wygląda? Jak prezesi poszczególnych firm to robią?  

Radny Wiesław Burdyński zapytał w sprawie rubryki aktywne formy, szkolenia. Zwrócił się z pytaniem do 

Zastępcy Dyrektora PUP-u (Powiatowego Urzędu Pracy), ile osób po ukończeniu takich szkoleń znalazło pracę, czy są 

takie dane na ten temat. 

Zastępca  Dyrektora PUP – Agata Steiner – Dembińska odniosła się do powyższej wypowiedzi radnego   

i powiedziała, że jeżeli chodzi o szkolenia to większość tych szkoleń (ok. 90%) to szkolenia prowadzone ze środków 

pozyskanych dodatkowo. Dodała, że jeżeli pozyskujemy środki w ramach poszczególnych programów finansowych  

z Europejskiego Funduszu Społecznego, czy z Rezerwy Ministra – to tam jest już wymagana określona efektywność 

zatrudnieniowa. Poinformowała, że ta efektywność wynosi ok. 70% z wszystkich form. Jeśli chodzi o szkolenia, osiągamy 

efektywność (w zależności czy jest to szkolenie grupowe, czy indywidualne) – przy grupowych ok. 19% - aktualnie 

zrezygnowano, obecnie są organizowane tylko pod kątem zapotrzebowania pracodawcy m.in. dla Hotelu Tiffi 3 rodzaje 

szkoleń. Poinformowała, że preferowaną formą są szkolenia indywidualne, to szkolenia finansowane w 50%, połowę płaci 

uczestnik szkolenia. Dodała, że jeżeli po ukończeniu szkolenia osoba znajdzie pracę i przepracuje co najmniej 6 miesięcy 

– 50 % kosztów poniesionych na szkolenie jest zwracane. Przekazała informację, że efektywność szkoleń jest na 

poziomie 40-50%. Powiedziała, że rozpatrując wniosek o szkolenie, brane jest pod uwagę zapotrzebowanie rynku pracy – 

nie każdy może iść na dowolne szkolenie. Ponadto nawiązała do wypowiedzi dotyczącej przekształcania umów. 

Wyjaśniła, że nie posiadamy takich danych, trudno jest je wyciągnąć od pracodawców z  różnych względów. Powiedziała, 

że w momencie, kiedy pracodawca nawiązuje stosunek pracy z osobą subsydiowaną, ma obowiązek nawiązać umowę  

o pracę na pełen etat i w zależności od formy takie utrzymanie stanowiska wynosi 12 miesięcy bądź 2 lata. W sprawie 

pracy za granicą powiedziała, że ciągle mamy do czynienia z tym, że cały czas wyjeżdżają osoby za granicę,  

a największa fala wyjazdów miała miejsce w latach 2005-2006. Ponadto przekazała informację, że na wyspy jeżdżą Grecy 

i Hiszpanie, ponieważ tam jest większe bezrobocie. Podkreśliła, że niepokojącym zjawiskiem jest to, że do pracujących za 

granicą dołączają rodziny. Dodała również, że w naszym kraju wzrasta zatrudnianie cudzoziemców (spoza UE). Na 

zakończenie swojej wypowiedzi przekazała informację na temat monitorowania strony internetowej, na której 

zamieszczane są oferty pracy. Aktualnie obserwuje się spadek osób bezrobotnych ok. 50 osób w stosunku do 

poprzedniego miesiąca.  

Radna Anna Zakrzewska zapytała ilu migrantów jest zatrudnionych w Iławie?  
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Zastępca  Dyrektora PUP – Agata Steiner – Dembińska poinformowała, że każde takie zatrudnienie musi być 

zarejestrowane przez urząd pracy i monitorowane, to głównie zakłady stolarskie, specyficzne branże tj. sekser w hodowli 

drobiu. Podała dane, że jest to w przybliżeniu ok. 50-80 osób.  

Radny Eugeniusz Dembek powiedział, że można się cieszyć, że to bezrobocie jest takie a nie inne, przebiega 

tak a nie inaczej. Poinformował, że jest mała rotacja w miejscach pracy, ponieważ generalnie bazuje się na starych, 

spracowanych ludziach. Podkreślił, że do parowozowni przez ostatnie 20  lat nie było żadnych przyjęć do pracy. Zwrócił 

uwagę, że najmniej bezrobotnych jest w najstarszych grupach wiekowych. Zapytał, ile na dzień dzisiejszy jest 

mieszkańców w naszym mieście. Zapytał, czy ktoś nad tym panuje w mieście? Zwrócił uwagę na rozbieżne informacje 

podawane w tej sprawie – w informacji z MOPS-u i od Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik wyjaśnił, że sytuacja ta zmienia się bardzo dynamicznie, nie 

można tego dokładnie określić w danym dniu. Dodał, że opieramy się o dane Urzędu Statystycznego na ostatni dzień 

miesiąca.  

  

Poddana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej pod głosowanie jawne propozycja pozytywnego zaopiniowania 

informacji na temat aktualnego bezrobocia na terenie miasta Iławy oraz form przeciwdziałania jemu, w obecności 

18 radnych została przyjęta pozytywnie „jednogłośnie”.   

 

Ad. 6. Informacja na temat zaopatrzenia mieszkańców miasta w ciepło i ciepłą wodę oraz perspektyw rozbudowy 

sieci ciepłowniczej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski powiedział, że przedmiotowa informacja była 

prezentowana na posiedzeniach komisji stałych. Przekazano wersję pisemną niniejszej informacji. Następnie poprosił  

o zaprezentowanie opinii komisji. Przedstawiciele komisji przedstawili opinie z poszczególnych posiedzeń: 

 

INFORMACJE 
KOMISJA PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ 
 

KOMISJA OŚWIATY KULTURY 

SPORTU  
I  TURYSTYKI  

 

KOMISJA ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO 

BUDŻETU I FINANSÓW 
 

INFORMACJA NA TEMAT ZAOPATRZENIA 

MIESZKAŃCÓW MIASTA W CIEPŁO I 

CIEPŁĄ WODĘ ORAZ PERSPEKTYW 

ROZBUDOWY SIECI CIEPŁOWNICZEJ 

POZYTYWNE ZAOPINIOWANIE 

NINIEJSZEJ INFORMACJI (PRZY 1 

GŁOSIE WSTRZYMUJĄCYM SIĘ) 

POZYTYWNE ZAOPINIOWANIE 

NINIEJSZEJ INFORMACJI (PRZY 1 

GŁOSIE WSTRZYMUJĄCYM SIĘ) 

INFORMACJA NIE BYŁA 

OPINIOWANA 

 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik wypowiedział się w sprawie prywatyzacji energetyki cieplnej. 

Powiedział, że z pakietu inwestycyjnego (ok. 35 mln zł) w 2011 roku wydano ponad 10 mln zł, natomiast w roku 2012 

wydano prawie 7 mln złotych. Powiedział, że widać duże zmiany wokół terenu energetyki, zakupiono nowe urządzenia, 

planuje się wykorzystywanie procesu kogeneracji. Dodał również informacje w sprawie pakietów gwarancyjnych dla 

pracowników. Poinformował, że zatrudnienie zmniejszyło się o 2 osoby, z czego 1 osoba miała umowę na czas określony, 

a druga przebywała od 2008 roku na urlopie bezpłatnym.  
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W  sprawie niniejszej informacji głos zabrali: 
 

Radny Eugeniusz Dembek zapytał, czy na trzech komisjach był jakiś przedstawiciel tej spółki? Powiedział, że 

jest to zignorowanie. Dodał, że ta spółka powinna rozwiązywać nasze problemy, problemy miasta.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski powiedział, że jest to prywatne 

przedsiębiorstwo i możemy liczyć tylko na uprzejmość, podobnie jak urząd pracy. Dodał, że spółka dostarczyła nam 

bardzo obszernych informacji.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że to, że dali nam sprawozdanie świadczy o tym, 

że nas nie ignorują. Otrzymaliśmy podstawowe informacje, które mamy prawo uzyskać. Dodał, że można doprowadzić do 

takiego spotkania np. z prezesem Słomianym.  

Radna Elżbieta Lewandowska przekazała informację na temat spotkania z Panem Wilczyńskim. 

Poinformowała, że zebrała dużo podpisów na „Gajerku”, osób chętnych do podłączenia do miejskiego ogrzewania. 

Powiadomiła, że uzyskała informację na temat wykonania pomiarów, dokładnych obliczeń itp. przez pracowników 

energetyki. Dodała informacje dotyczące trwającej budowy.  

Radny Wiesław Burdyński powiedział, że posiada informację, że w ciągu 3-4 lat nie planuje się dodatkowych 

podłączeń, ponieważ nie ma odpowiedniej mocy - dużą moc zabrał Hotel Tiffi. Zwrócił uwagę na zapis  w przedstawionej 

informacji, że „nie jest planowana rozbudowa sieci ciepłowniczych na osiedlach domków jednorodzinnych”.  

 

Informacja na temat zaopatrzenia mieszkańców miasta w ciepło i ciepłą wodę oraz perspektyw rozbudowy sieci 

ciepłowniczej stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu  

 

Poddana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej pod głosowanie jawne propozycja pozytywnego zaopiniowania 

informacji na temat zaopatrzenia mieszkańców miasta w ciepło i ciepłą wodę oraz perspektyw rozbudowy sieci 

ciepłowniczej, w obecności 18 radnych została przyjęta pozytywnie przy 3 głosach „wstrzymujących się”.    

 

Ad. 7.   Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2013-2016   

 

Przedmiotowy projekt uchwały był omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych, podczas których nie 

zgłoszono żadnych poprawek, wniosków do zaprezentowanego projektu.   

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski poprosił przewodniczących poszczególnych 

komisji o zaprezentowanie opinii w sprawie przedłożonego projektu uchwały. Przedstawiciele komisji przedstawili opinie  

z poszczególnych posiedzeń: 

PROJEKT UCHWAŁY  W SPRAWIE 

KOMISJA PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ 

 

KOMISJA OŚWIATY 

KULTURY SPORTU  

I  TURYSTYKI  

 

KOMISJA ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO BUDŻETU 

I FINANSÓW 

 

ZMIAN W WIELOLETNIEJ PROGNOZIE 

FINANSOWEJ MIASTA NA LATA 2013-2016 

 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 

 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 

 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 
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Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do projektu niniejszej 

uchwały. 

 

Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2013-2016   

stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Rada Miejska w Iławie w obecności 18 radnych „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej miasta na lata 2013-2016. 

 

b) zmian w budżecie miasta na 2013 rok 

 

 Przedmiotowy projekt uchwały był omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych, podczas których nie 

zgłoszono żadnych poprawek, wniosków do zaprezentowanego projektu.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do projektu niniejszej 

uchwały. 

 
Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

PROJEKT UCHWAŁY  W SPRAWIE 

KOMISJA PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ 

 

KOMISJA OŚWIATY 

KULTURY SPORTU  

I  TURYSTYKI  

 

KOMISJA ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO BUDŻETU 

I FINANSÓW 

 

ZMIAN W BUDŻECIE MIASTA NA 2013 

ROK 

 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 

 
 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik podkreślił, że aktualnie spłaciliśmy 800 tys. zł kredytu  

i dostaliśmy dodatkowe wpływy w kwocie ponad 600 tys. zł. Ponadto przekazał informację, że współczynnik zadłużenia 

obecnie kształtuje się poniżej 50% (49,79%).  

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta na 2013 rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

Rada Miejska w Iławie w obecności 18 radnych – „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie 

miasta na 2013 rok.  

 

c) odstąpienia od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty  

 Przedmiotowy projekt uchwały był omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych, podczas których nie 

zgłoszono żadnych poprawek, wniosków do zaprezentowanego projektu.  
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Burmistrza Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, że podjęcie uchwały umożliwi nabywcy lokalu 

mieszkalnego przekazanie darowizny na rzecz osoby bliskiej.  

 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

PROJEKT UCHWAŁY  W SPRAWIE 
KOMISJA PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ 
 

KOMISJA OŚWIATY 

KULTURY SPORTU  
I  TURYSTYKI 

 

KOMISJA ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO BUDŻETU  
I FINANSÓW 

 

ODSTĄPIENIA OD ŻĄDANIA ZWROTU 

UDZIELONEJ BONIFIKATY 
 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 

(PRZY 1 GŁOSIE 

WSTRZYMUJĄCYM SIĘ) 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 
PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do projektu niniejszej 

uchwały. 

 
W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie  odstąpienia od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty 

 stanowi załącznik nr 11  do protokołu 

 

Rada Miejska w Iławie w obecności 18 radnych – pozytywnie przy 1 głosie ”wstrzymującym się” podjęła uchwałę 

w sprawie  odstąpienia od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty.  

 

d) zbycia prawa własności nieruchomości przy ul. Ziemowita 

 
Przedmiotowy projekt uchwały był omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych, podczas których nie 

zgłoszono żadnych poprawek, wniosków do zaprezentowanego projektu.  

Burmistrza Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał informację, że po podjęciu uchwały dotychczasowy 

użytkownik wieczysty nabędzie prawo własności tej nieruchomości.  

 
Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do projektu niniejszej 

uchwały. 

 
Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

PROJEKT UCHWAŁY  W SPRAWIE 

KOMISJA PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ 

 

KOMISJA OŚWIATY 

KULTURY SPORTU  

I  TURYSTYKI  

 

KOMISJA ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO BUDŻETU 

I FINANSÓW 

 

ZBYCIA PRAWA WŁASNOŚCI 

NIERUCHOMOŚCI PRZY UL. 

ZIEMOWITA 

 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ 

POPRAWEK 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 
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Uchwała w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości przy ul. Ziemowita 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 
W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Rada Miejska w Iławie w obecności 18 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zbycia prawa 

własności nieruchomości przy ul. Ziemowita.  

 
e) ustalenia planu sieci i granic obwodów publicznych szkół podstawowych i gimnazjów na terenie miasta 

Iławy, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Iława  
 

Przedmiotowy projekt uchwały był omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych, podczas których nie 

zgłoszono żadnych poprawek, wniosków do zaprezentowanego projektu. 

W uzupełnieniu informacji przedstawionych na komisji głos zabrał Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz 

Ptasznik, który przekazał informacje dotyczące m.in. odległości miejsca zamieszkania dziecka od szkoły, przedszkola itd.  
 

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do projektu niniejszej 

uchwały. 

 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

PROJEKTY UCHWAŁ  W SPRAWIE 
KOMISJA PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ 
 

KOMISJA OŚWIATY 

KULTURY SPORTU  
I  TURYSTYKI  

 

KOMISJA ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO BUDŻETU 

I FINANSÓW 
 

USTALENIA PLANU SIECI I GRANIC 

OBWODÓW PUBLICZNYCH SZKÓŁ 

PODSTAWOWYCH I GIMNAZJÓW NA 

TERENIE MIASTA IŁAWY, DLA KTÓRYCH 

ORGANEM PROWADZĄCYM JEST GMINA 

MIEJSKA IŁAWA 
 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ 

POPRAWEK 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 
 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 

 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały głos zabrali: 

 

Radny Eugeniusz Dembek  zwrócił uwagę na zmianę pewnych granic obwodów.  

 

Uchwała w sprawie ustalenia planu sieci i granic obwodów publicznych szkół podstawowych i gimnazjów na terenie miasta 

Iławy, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Iława stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Rada Miejska w Iławie w obecności 18 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci  
i granic obwodów publicznych szkół podstawowych i gimnazjów na terenie miasta Iławy, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Miejska Iława. 
 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości I porządku na terenie 

miasta Iławy  
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Projekt uchwały był omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych w miesiącu kwietniu. Komisje nie 

wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego projektu. 

W uzupełnieniu informacji przedstawionych na komisji głos zabrał Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz 

Ptasznik wyjaśnił, że ta zmiana uchwały doprecyzowuje obszary z koniecznością deratyzacji. Przekazał informacje 

dotyczące organizacji przetargów, które organizuje związek „Czyste Środowisko”, przewidywany ich termin to maj.  

 
Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do projektu niniejszej 

uchwały. 
 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

PROJEKTY UCHWAŁ  W SPRAWIE 
KOMISJA PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ 
 

KOMISJA OŚWIATY 

KULTURY SPORTU  
I  TURYSTYKI  

 

KOMISJA ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO BUDŻETU 

I FINANSÓW 
 

ZMIENIAJĄCA UCHWAŁĘ W SPRAWIE 

UCHWALENIA REGULAMINU 

UTRZYMANIA CZYSTOŚCI I PORZĄDKU 

NA TERENIE MIASTA IŁAWY 
 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ 

POPRAWEK 

PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 
PRZYJECIE PROJEKTU 

UCHWAŁY BEZ POPRAWEK 

 
W  sprawie powyższego projektu uchwały zabrał głos:  

 

Radny Eugeniusz Dembek  zwrócił uwagę, że za towary, które zakupimy musimy jeszcze płacić. Zapytał się, co 

się stanie, jak ktoś nie podpisze deklaracji? 

Radny Edward Bojko zwrócił uwagę, że to samorządy najlepiej wiedzą jaka firma powinna zarządzać odpadami. 

Zapytał, gdzie tu demokracja.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że przetargi dopiero się odbędą, a nasze firmy mają 

również duże szanse na wygranie przetargów.  

Radna Elżbieta Prasek – wypowiedź poza mikrofonem. Powiedziała, że jest dużo wątpliwości związanych  

z obowiązywaniem nowej ustawy.  

 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie  uchwalenia regulaminu utrzymania czystości I porządku na terenie miasta Iławy 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 
Rada Miejska w Iławie w obecności 18 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości I porządku na terenie miasta Iławy. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ W IŁAWIE – ROMAN GROSZKOWSKI ZARZĄDZIŁ 10 MINUT PRZERWY W OBRADACH. 

 
Ad. 8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski poinformował, że radni otrzymali pisemne 

sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta Iławy za okres od dnia 20.03.2013 - 18.04.2013.  
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Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta Iławy i Urzędu Miasta za okres  

20.03.2013 - 18.04.2013 stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik przekazał informacje dotyczące działalności w ostatnim 

tygodniu: 

 

1. 15 kwietnia w urzędzie miasta odbyłem spotkanie z zarządami spółdzielni mieszkaniowych „Praca” i „Przyszłość”. 

Spotkanie związane było z wdrożeniem nowego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na terenach 

zarządzanych przez spółdzielnie mieszkaniowe i związane z tym rozbieżności prawne. W trakcie spotkania 

ustaliliśmy, że urząd miasta a także związek gmin regionu ostródzko-iławskiego „Czyste Środowisko” nie będzie 

przyjmować deklaracji od mieszkańców spółdzielni o wysokości opłaty do czasu rozstrzygnięć prawnych a także, 

że mieszkańcy lokali w budynkach spółdzielczych składać będą na tę chwilę jedynie deklaracje o ilości osób 

zamieszkujących dany lokal. Komunikat w tej sprawie opublikowany został w Biuletynie Informacji Publicznej  

a także w lokalnej prasie. 

2. 16 kwietnia uczestniczyłem w Zwyczajnym Zgromadzeniu Wspólników ZKM. W trakcie zgromadzenia podjęto 5 

uchwał – dotyczyły one zatwierdzenia sprawozdań za 2013 rok oraz udzielenia absolutorium zarządowi i radzie 

nadzorczej. W 2012 roku spółka uzyskała dodatni wynik finansowy w kwocie 11 448 zł. Powiedział, że na dodatni 

wynik wpłynęły zwiększone przychody z tytułu sprzedaży biletów, dopłaty z tytułu utraconych wpływów za bilety 

bezpłatne i ulgowe oraz świadczonych usług zimowego utrzymania dróg i ulic miasta, które miasto powierzyło 

spółce. Dopłata z tytułu utraconych wpływów wyniosła 900 000 zł brutto. W 2011 roku 790 000 zł brutto. 

Przychody z tytułu akcji zima wyniosły 790 000 zł brutto, natomiast koszty z tym związane 700 000 zł brutto. 

Dzięki zwiększonym przychodom z działalności w 2012 roku spółka zakupiła nowy SOLBUS za kwotę 664 000 zł 

brutto. Kwotę 202 000 zł pokryto z własnych środków. 

3. W Iławie ruszyło kino cyfrowe – obecnie mamy w naszym mieście najnowocześniejsze kino w województwie. 

Proces cyfryzacji iławskiego kina trwał kilka miesięcy. Wszystko dzięki środkom, jakie Iławskie Centrum Kultury, 

które zarządza kinem w Iławie, pozyskało z Polskiego Instytutu Sztuki Filmowej w ramach programu „Rozwój 

kin”. Otrzymało je tylko 11 wybranych kin w Polsce. Do Iławy trafiło w ten sposób ponad 170 tysięcy złotych – 

drugie tyle na rozwój iławskiego kina dołożyło miasto. Łącznie, za 350 tysięcy złotych. Dzięki temu iławskie kino, 

jako pierwsze w województwie warmińsko-mazurskim, dołączy do Sieci Polskich Kin Cyfrowych. W Polsce jest 

około 600 sal kinowych wyposażonych w nowoczesne projektory cyfrowe.  

 

W  sprawie zaprezentowanego sprawozdania głos zabrali: 

 

 Jako pierwszy głos zabrał Radny Eugeniusz Dembek i wypowiedział się w sprawie ustalenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz maksymalnej wysokości dofinansowania opłat za 

kształcenie w 2013 roku. Zapytał się, jaki jest średni wiek nauczyciela, koszty kształcenia nauczyciela (niekoniecznie 

najmłodszych), przy sytuacji kiedy wielu wykształconych młodych ludzi mogłoby bezkosztowo podjąć pracę na 

stanowiskach niedyplomowanego nauczyciela, a np. kontraktowego.  
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Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że nie posiada takich danych.  

 W przedmiotowej sprawie głos zabrał Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Andrzej Lewandowski, który 

powiedział, że jeśli chodzi o dokształcanie to nie jest to zależne od średniego wieku nauczyciela i zgodnie z Kartą 

Nauczyciela 1% funduszu płac nauczycieli trzeba przeznaczyć na dokształcanie – to jest zgodne z prawem, takie są 

wymogi.  

 Następnie głos zabrał Radny Lech Żendarski, który wypowiedział się w sprawie komunikacji miejskiej. Zwrócił 

uwagę, że cieszy fakt nadwyżki, ale w tym czasie była podwyżka biletów, zabrano niektóre ulgi osobom 

niepełnosprawnym. Ponadto zwrócił uwagę, że autobusy są dwudrzwiowe, a jest to utrudnienie dla osób starszych, które 

przy zatłoczonym autobusie muszą przedostać się do środka. Zaproponował, by w przyszłości zakupywano trzydrzwiowe 

autobusy. Ponadto Radny poinformował, że Burmistrz brał udział w spotkaniu z przedstawicielami organizacji 

pozarządowych na ul. Chełmińskiej, gdzie przedstawiana była informacja o  realizacji programu pracy z tymi organizacjami 

w roku 2012.  

 Jako kolejna głos zabrała Radna Anna Zakrzewska i wyraziła swoje zadowolenie z wyniku ZKM. Zwróciła 

uwagę na przystanki autobusowe, na brak wiat – brak komfortu dla oczekujących na przystankach.  

  W odpowiedzi na powyższą wypowiedź Radnej, głos zabrał Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Ryszard 

Ławrynowicz, który przekazał informację, że posiadamy informację o ilości wiat, które były, ile zostało zlikwidowanych i ile 

ich potrzeba. Powiedział, że część z nich zlikwidowano w momencie modernizacji – 8 sztuk, zapotrzebowanie jest na 21 

sztuk wiat. Przekazał również informację o likwidacji kolejnych przystanków ze względu na przebudowę drogi na ul. 

Lubawskiej, Długiej. Przekazał informację, że koszt budowy takiej wiaty to koszt ok. 7-12 tys. zł. Dodał, że mamy 

rozpoznanie, gdzie najbardziej są potrzebne wiaty.  Powiedział, że jako wniosek do budżetu będzie to brane pod uwagę.  

 Ponadto głos zabrał również Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik i powiedział, że na stronie 

internetowej pojawi się informacja ze spotkania z organizacjami pozarządowymi, o którym mówił Radny Żendarski.  

  

Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych   

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poinformował, iż w okresie międzysesyjnym 

nie wpłynęła żadna interpelacja pisemna.   

Jako pierwszy podczas realizacji niniejszego punktu głos zabrał Radny Roman Przybyła. Powiedział, że 

mieszkańcy „Gajerka”, szczególnie Ci, którzy widzą ze swych okien Mały Jeziorak i panoramę miasta pytają, czy Pan jako 

Burmistrz jeszcze coś robi, aby nie stawiano tych wysokich ekranów, bo mieszkańcy nadal ich nie chcą, a kolej w tej chwili 

stawia betonowe żerdzie 5-7 metrowe w głąb ziemi. 

Do powyższej wypowiedzi Radnego odniósł się Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik i powiedział, 

że zwracano się do Centrum Realizacji Inwestycji, o czym wie Radny. Następnie skierowano informację na kolej o to, żeby 

zmniejszyć te ekrany do wys. ok. 3 m. Podkreślił, że nie było mowy o tym, żeby zlikwidować je całkowicie, wówczas 

byłaby taka sytuacja, że kolei zabrano by pieniądze – a korzystają ze środków unijnych. Ponadto zawiadomił, że przyszła 

informacja od głównego projektanta (pismo z 15.02.2013r.), że zostało zlecone dokonanie dodatkowej analizy pod kątem 

oceny możliwości zastosowania ekranów akustycznych przeźroczystych (chodzi o to, żeby było widać Jeziorak) oraz 
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chodzi o określenie maksymalnego udziału powierzchni przeźroczystej i odbijającej dźwięk. Poinformowano, że na 

podstawie przeprowadzonej analizy akustycznej stwierdzono, że istnieje możliwość zastosowania przeźroczystych 

ekranów akustycznych na obszarze miasta Iławy, a maksymalny udział powierzchni przeźroczystej projektowanego 

ekranu E7 (od strony ul. Mickiewicz) – ma wynosić 67%, natomiast E8 (od strony ul. Nowomiejskiej) – 75%. Ponadto 

poinformował, że z jednej strony planuje się 3 metrową wysokość ekranu (E7), a od strony ul. Nowomiejskiej (E8) – 4 

metrową wysokość. Przekazał również informację, że Pan Radny wraz z Państwem Wandą i Henrykiem Otrembą oraz  

Panią Genowefą Zielińską złożyli 27.02.2013r. kolejne pismo do Gdańskiego Centrum Realizacji Inwestycji (dotyczące  

w dalszym ciągu walki związanej z rezygnacją z ekranów akustycznych) i zapytał, czy otrzymano odpowiedź na to pismo.  

Radny Roman Przybyła powiedział, że mieszkańcy się pytają  „czy Pan Burmistrz jeszcze coś w tej sprawie 

robi?”.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że brak współpracy nie jest czymś dobrym.  

Następnie głos zabrała Radna Anna Zakrzewska poinformowała, że kilkakrotnie była u Pana Dyrektora Dutki  

w powiecie próbując ostatecznie wyjaśnić sprawę tzw. nieszczęsnej  apteki na ul. Ostródzkiej. Powiedziała, że nie może 

uzyskać satysfakcjonującej odpowiedzi i uważa, że miasto jako właściciel gruntu powinno wystąpić do Starostwa  

z zapytaniem, dlaczego starostwo po raz drugi wydało w roku 2007 pozwolenie na budowę na gruncie miejskim bez zgody 

miasta – dotyczy to budowanego wiatrołapu. Powiedziała, że jeżeli wydano to pozwolenie niezgodnie z prawem to miasto 

powinno skierować sprawę do sądu w celu ustalenia winnego wydawania takich pozwoleń (dotyczy to budowy apteki  

i wiatrołapu). Radna Zakrzewska uważa, że stawianie budynków na gruncie miejskim bez zgody miasta jest rażącym 

łamaniem prawa, a tolerowanie przez miasto takiego stanu rzeczy jest złe.  

Druga sprawa jaką poruszyła Radna dotyczyła otrzymania na prośbę Radnej wydatków budżetowych basenu. 

Wyraziła swoje zaniepokojenie tymi wydatkami dlatego, że tak mała komórka ma strasznie duże wydatki: zatrudnia aż 6 

kasjerek – czy to  nie jest za dużo etatów? Fundusz nagród – prawie 7 tys. – zapytała co to za nagrody, przecież nawet  

w ratuszu nagród nie było. Zapytała, co to jest 18 tys. zł w pkt. 2 w rubryce zobowiązania 2011? Zwróciła również uwagę 

na wydatki na ręczniki i wodę mineralną w kwocie 3416 zł – zapytała dla kogo?  Podkreśliła , że kwota 6000 zł  

w rubryce - odzież, ekwiwalent – za pranie odzieży jest strasznie duża na te parę osób. „Później następna pozycja jest 

powtarzająca się – jest zakup środków opatrunkowych, apteczek, środki BHP i znowu woda – skąd taka kwota znowu 5 

tys. zł.? Zakup materiałów biurowych dla kierownika i księgowej 600 zł miesięcznie – po 7 tys. wynoszą wydatki – czy to 

nie jest za dużo?”. Wyraziła zainteresowanie porównaniem, ile szkoła ma miesięcznie na wydatki biurowe – bo na pewno 

ma mniej. Następna sprawa, którą poruszyła Radna dotyczyła naprawy wentylacji w kwocie 54 tys. 120 zł – zapytała czy 

to nie powinno być naprawione w ramach jakiejś reklamacji? Ponadto zwróciła uwagę (podobnie jak w poprzednim roku)  

a wysokie koszty z tytułu usług internetowych, telefonii komórkowej, telefonii stacjonarnej – w kwocie ponad 7 tys. bliżej 8 

tys. Radna zapytała, co  dało te dzwonienie? Co w wyniku tych telefonów zostało załatwione?  

Kolejna sprawa, którą poruszyła Radna Zakrzewska dotyczyła dzierżawy terenu pod halę do squasha. Zapytała, 

czy będziemy podejmowali uchwałę uchylającą, która zezwalała na dzierżawę? Podkreśliła, że tam nic się nie dzieje.  

Ponadto przypomniała, że Burmistrz był w Dubaju. Zapytała, jakie efekty ekonomiczne przyniosła ta wizyta.  
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Jako kolejna głos zabrała Radna Jolanta Michalewska. W imieniu mieszkańców Osiedla Lubawskiego zwróciła 

uwagę na utrudniony wyjazd i dojazd do tego osiedlu, obrzeża drogi są nierówne, dziurawe. Powiedziała, że jest droga za 

Orlikiem, którą można by było wyrównać i mieszkańcy mogliby dojeżdżać do domu.  

Radny Eugeniusz Dembek zwrócił uwagę na zalegający piasek przy krawężnikach. Powiedział, że należy to 

sprzątnąć przez firmę, która zajmuje się utrzymaniem dróg i chodników w naszym mieście. Zwrócił uwagę, że utrudnia to 

zasilanie w wodę systemu korzeniowego drzew.  

Następnie głos zabrała Radna Elżbieta Prasek i również wypowiedziała się odnośnie sprzątania. Zwróciła się  

z prośbą o postawienia pojemnika na śmieci przy nowym moście (kładka) jak się schodzi przy ul. Polnej.   

 

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

Odnośnie wypowiedzi Radnej Zakrzewskiej i wydatków ponoszonych na basenie wypowiedziała się Skarbnik 

Miasta Iławy – Ewa Moszczyńska. W sprawie zatrudnienia 6 kasjerek powiedziała, że są po 3 kasjerki na zmianie, jest 

zmianowość na basenie. Odnośnie nagród przekazała informację, że każda jednostka ma zaplanowane 1% wynagrodzeń 

jako fundusz nagród. W sprawie zobowiązań w 2011 roku wyjaśniła, że są to zaległe składki ZUS, które w zeszłym roku 

nie zostały zapłacone, ponieważ nie było środków na ten cel. Na pozostałe pytania dotyczące basenu nie udzielono 

odpowiedzi.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik poinformował, że na pozostałe pytania zostanie udzielona 

pisemna odpowiedź. (Zgodnie z zapowiedzią Burmistrza Miasta Iławy Radnej udzielono pisemnej odpowiedzi a pozostałe 

odpowiedzi dnia 10.05.2013r. Niniejsza odpowiedź stanowi poniższy załącznik do protokołu).  

Ponadto wyraził swoje zadowolenie, że mamy basen, pomimo tego, że musimy do niego dopłacać. Powiedział, 

że dużo młodych ludzi uczęszcza na basen, pięknie pływają. W sprawie hali pod tenisa, squasha przekazał informację, że 

przedsiębiorcy się wycofali. Odnośnie wyjazdu do Dubaju poinformował, że był to darmowy wyjazd organizowany przez 

PAIiIZ (Polska Agencja Informacji i Inwestycji Zagranicznych - firma walcząca o inwestorów). Powiedział, że każdy taki 

wyjazd to jest pewna szansa na to, żeby przedstawić tamtej społeczności, że jest coś takiego jak Iława, gdzie ona jest 

zlokalizowana, jakie mamy inwestycje. Zaznaczył, że był sam na tym wyjeździe, w składzie delegacji, którą 

zaproponowała PAIiIZ.  

 

Odpowiedź z ICSTiR dotycząca basenu stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu  

 

Radna Anna Zakrzewska  - wypowiedź niezrozumiała, poza mikrofonem. 

Następnie głos zabrał Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Ryszard Ławrynowicz. Wypowiedział się  

w sprawie apteki na ul. Ostródzkiej i poinformował, że według informacji pozyskanych od Pana Dutki pozwolenie na 

budowę odbyło się na podstawie oświadczenia inwestora i oparte jest na koncepcji zatwierdzonej przez ówczesnego 

burmistrza – Pana Maśkiewicza, która wyraźnie określała kształt, wielkość tego obiektu oraz lokalizację. Poinformowano 

również o pozytywnej opinii autora planu. Odnośnie zalegającego piasku powiedział, że jest to dowód na to, że te firmy już 

to porządkują. W sprawie dojazdu do Osiedla Lubawskiego powiedział, że miasto nie ma środków zabezpieczających na 

wykonanie drogi.  
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Radna Jolanta Michalewska powiedziała, że rozmawiała w tej sprawie z budowlańcami i powiedzieli, że 

wystarczyłoby zastosować odpowiednie urządzenie, które wyrównałoby tą drogę na tyle, żeby samochody mogły tamtędy 

przejeżdżać., to nie jest żaden wielki koszt, ani wydatek ze strony miasta.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że poprosi pracowników, żeby zorientowali się  

w tej sprawie, zareagowali.  Poprosił również o wyrozumiałość, ponieważ prace porządkowe po zimie trochę potrwają.   

Odnośnie wypowiedzi Radnego Żendarskiego na prośbę Burmistrza Miasta Iławy, głos zabrał Prezes spółki 

ZKM – Andrzej Orzechowski.  Powiedział, że jest to autobus niecałkowicie niskopodłogowy i zaproponował, żeby osoby 

niepełnosprawne nie pchały się na tył autobusu, na podest, tylko z przodu. Ponadto poinformował, że autobus jest 

dopuszczony do ruchu, jest zarejestrowany na 86 miejsc i powiedział, że chciałaby żeby tym autobusem jeździło tyle osób.  

 

Ad. 11. Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poinformował, że nikt z mieszkańców miasta 

Iławy nie zgłosił się do Biura Rady Miejskiej w terminie, o którym mowa w Statucie Miasta Iławy  

i nie wyraził chęci uczestnictwa w dzisiejszej Sesji.  

 

Ad. 12. Komunikaty i oświadczenia 

 Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik przekazał informację, że od wtorku jest wolony wakat w Straży 

Miejskiej, ponieważ za porozumieniem stron rozwiązano umowę o pracę z Komendantem Straży Miejskiej w Iławie. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski przekazał następujące informacje: 

- do Biura Rady wpłynęło pismo od Pana senatora Gorczycy, który przekazuje informacje o inicjatywie podjętej przez 

Marszałka Senatu – Bogdana Borusewicza i możliwości zgłoszenia kandydatury do Nagrody i Tytułu Strażnika 

Dziedzictwa (może to być osoba fizyczna lub instytucja). Zaproponowano, by tą sprawą zajęła się Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu i Turystyki. Kopia niniejszego pisma stanowi poniższy załącznik do protokołu.  

 

Pismo od Senatora Rzeczypospolitej Polskiej  - Stanisława Gorczycy stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu  

 

 - przekazał również sprawę apelu Pani Agnieszki Pokojskiej, która złożyła skargę do Wojewody na wizję lokalną 

przeprowadzoną przez urząd. Poinformował, że uzyskał w tej sprawie opinię prawną, że skoro postępowanie 

administracyjne w tej sprawie się toczy, to w tej sytuacji organem właściwym do rozpatrzenia jest Burmistrz Miasta, 

- poinformował, że wpłynęła również kolejna skarga od Państwa Dąbkowskich skierowana do nas i instytucji 

zewnętrznych,  

- przekazał informację o konieczności terminowego złożenia oświadczeń majątkowych wraz z kopią zeznania 

podatkowego, 

- ponadto przekazano informację, że od dnia 23.05-28.05.2013r. na terenie miasta Iławy będzie przebywała delegacja  

z miasta partnerskiego Tholen.  Przekazał najważniejsze wydarzenia z programu wizyty,  

 - poinformowano również, iż termin kolejnej sesji przewiduje się na dzień 29 maja.  
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Ad. 13. Zamknięcie obrad XXXVII Sesji  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski  wobec zrealizowania porządku obrad  

o godzinie 1545 zamknął sesję. 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji  

dostępne w Biurze Rady Miejskiej 

 

 

                Protokołowała:                                                       Przewodniczący Rady Miejskiej: 

 

       Agnieszka Szych                                           Roman Groszkowski  


